
Verslag studiemiddag doorstroom MBO – HBO 
 
Op 16 november 2017 hield de sectie MBO/HBO van de VECON haar eerste 
activiteit. Op de IVA in Driebergen werd er een studiemiddag gehouden over 
doorstroom MBO-HBO.  
 
Na een openingswoord van dhr. Frank Kleyberg (directeur IVA) en Thomas 
Oosterkamp (sectievoorzitter MBO/HBO) hield keynote spreker Peter van der Tol een 
presentatie over problemen die studenten ervaren met de doorstroom van het MBO 
naar het HBO. Hij gaf aan dat ongeveer 40% van de MBO studenten uitvalt binnen 
de opleiding die hij/zij gekozen heeft op het HBO. Van de Havisten is dit 36%. Oud 
MBO studenten geven aan dat hun verkeerde verwachtingen hebben over een HBO 
opleiding. Daarnaast hebben ze te weinig kennis op opleidingsspecifieke onderdelen. 
Het niveauverschil tussen het MBO en het HBO is groot. HBO docenten geven aan 
dat studenten die afkomstig zijn van het MBO gebrek hebben aan motivatie, dat de 
kennis over de gekozen opleiding te mager is en dat deze studenten niet goed 
kunnen plannen en organiseren. Het is lastig om dit probleem op te lossen. Om het 
gat tussen het MBO en het HBO te verkleinen zou het vak algemene economie een 
plaats kunnen krijgen in het curriculum. Daarnaast zou het vak wiskunde een plaats 
kunnen krijgen bij rekenen 3F.Ook LOB en studievaardigheden moet een betere plek 
in de opleiding krijgen. 
 
Na deze keynote spreker gingen we uiteen in twee rondes met workshopssessies. In 
de eerste ronde gaf Gerard Aaftink een workshop over doorstroom HBO vergt 
ondernemend gedrag. De doorstroom van mbo naar het hbo lijkt te haperen. Het 
aantal mbo-studenten dat afhaakt op het hbo stijgt, en de resultaten van voormalig 
mbo-ers op het hbo vallen tegen. In deze workshop vertelde Gerard Aaftink hoe hij 
aan de hand van een methode over ondernemend gedrag de kloof tussen het MBO 
en HBO probeert te dichten. Daarnaast was er een workshop van Jan Sinke. Hij is 
oud student van ROC Friese Poort waar hij de opleiding junior assistent accountant 
heeft voltooid. Daarna is hij de HBO opleiding accountancy gaan volgen. Hij vertelde 
zijn ervaringen en de problemen waar hij tegen aanliep. Ook gaf hij tips aan de 
aanwezigen zodat de kloof tussen het MBO en HBO verkleind kan worden.  
 
In de laatste workshopronde werden er workshops gegeven door Roel van 
Swetselaar. Hij deelde zijn ervaringen over de samenwerking tussen de Christelijke 
Hogeschool in Ede en diverse MBO instellingen in de omgeving van Ede. Daarnaast 
gaf Anneke Postma van Hogeschool Windesheim een presentatie over een 
samenwerking tussen Windesheim en diverse MBO instellingen in de omgeving van 
Zwolle. 
 
Het was een leuke en leerzame studiemiddag waar vele nieuwe contacten zijn 
gelegd. De power-points van deze middag zijn ook te vinden op de sectiepagina.   
 
 
 
  


